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Van de redactie

;

Voor u ligt de oktober editie van het CDA
Contactblad voor leden in de gemeente
BorgerOdoorn. Deze editie hadden we
begin oktober bij u bezorgd willen zien
maar door problemen met onze PC (
blikseminslag  in onze vakantie ? )  is het
helaas wat later geworden.

Zoals altijd vindt u een stukje
geschreven door onze voorzitter Jan
Top. Hij gaat in op de politieke
beschouwingen van Prinsjesdag en het
incident wat heeft plaatsgevonden
tussen onze premier en PVVleider
Wilders. Normaal doen… met fatsoen !!!
wil de voorzitter ons graag
overbrengen. Daar slaagt hij weer
helemaal  in.
Verder vertelt hij het e.e.a. wat er in de
partij gaande is en wat we over enige
tijd vanuit het CDA mogen verwachten
aan  partijvernieuwing.

Roelof Tuin, onze fractie voorzitter,
heeft de letterlijke tekst van zijn betoog
tijdens de Algemene Beschouwingen
2011 in de gemeenteraad als kopij aan
ons opgestuurd.
Interessant om dit te lezen want dan
weet je ook weer waar we als CDA in de
gemeentelijke politiek mee bezig zijn. De
landelijke politiek  krijgen we  immers
dagelijks  voorgeschoteld maar dat  ligt
helaas nog wat anders met de
gemeentelijke politiek.

Ons  Raadslid  Christ Meulendijks  gaat
in zijn bijdrage uitgebreid in op de
verwikkelingen die er zijn en die nog

steeds groeien met betrekking tot het
landelijk geplande windmolenpark  in de
Monden. Ook dit moet u lezen want dan
weet u hoe het CDA hier in staat.

Verder vindt u in deze editie een verslag
van een “2de Kamer ganger” Heel
interessant om dit te lezen want onze
“2de Kamer gangers” waren deze keer een
dag na Prinsjesdag uitgenodigd  in de
Tweede Kamer. Ze hebben dan ook een
belangrijk deel van de Politieke
Beschouwingen met eigen ogen en oren
waargenomen. De volgende keer moet u
ook eens meegaan!

Tenslotte heeft ook de secretaris nog
wat geschreven over wat het bestuur van
CDA BorgerOdoorn zoal bezig houdt in
deze roerige tijden in de landelijke
politiek.

Elders in dit Contactblad vindt u een
uitnodiging voor de
Najaarsledenvergadering die we op 9
november 2011 in het Dorpshuis van
Valthe hopen te houden. Iedereen is hier
welkom en ook u moet beslist hier eens
naar toe gaan.

De redactie is van mening dat het weer
zeer de moeite waard is om dit
Contactblad van A tot Z. te lezen. Wij
hebben allen weer ons best gedaan en
dat zullen we ook blijven doen.

Ifonna & Bert van Maanen
Redactie.
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Van de voorzitter

Normaal

De algemene beschouwingen zijn achter
de rug. VVD/CDA kabinet Rutte/Verhagen
heeft deze beschouwingen goed
doorstaan.    Inhoudelijk zijn aan de
voornemens geen ingrijpende wijzigingen
aangebracht. Met gedoogsteun van de PVV
kan het kabinet de voorgestelde
maatregelen tot uitvoering brengen.
Bezuinigingen en herstructurering op het
gebied van zorg, onderwijs en sociale
zekerheid. Maatregelen die iedereen in de
portemonnee zal treffen. Gemiddelde
teruggang in koopkracht 3 %. Geen
plezierige boodschap, maar het
economisch tij en het oplopend
overheidstekorten nopen hiertoe.
Haersma Buma, CDA fractievoorzitter
hield een evenwichtig betoog en een
kritisch CDA geluid.  Terecht ging Haersma
Buma in op de rol en kracht van de
samenleving, maar ook het oog hebben
voor de zwakkere.
Veel aandacht ging naar de opstelling van
PVV leider Wilders, die op een aantal
beleidsterrein en het VVD/CDA kabinet
steunt. Het gaat hierbij om een pakket van
18 miljard aan bezuinigingen in de
komende regeerperiode. Een enorm
bedrag. Niet zozeer de inhoud van beleid
kreeg veel aandacht maar te toonzetting
van met name de  PVV. Terecht richtte
Haersma Buma zich tot de PVV leider en
de fractie over deze toonzetting. Het was
inderdaad niet normaal. Zo ga je niet met
elkaar om in de kamer en met het kabinet.
Respect en fatsoen zijn toch basale
omgangsvormen in de samenleving?
In de jaren zeventig, toen ikzelf werkzaam
was in de psychiatrie, was er een slogan
afgedrukt om spiegelpapier “Ooit een
normaal mens ontmoet? “.  Als je deze
poster bekeek zag je jezelf in de spiegel

en de boodschap richtte zich tot jou zelf.
Kortom, kijk eerst naar jezelf en je eigen
gedrag voordat je een ander daarop
aanspreekt. Wat is normaal? Niet
iedereen vindt hetzelfde normaal.
Mensen zijn verschillend. Het CDA heeft
normen en waarden in de tijd van
Balkenende (weer) op de agenda
geplaatst. Daar was ook reden voor.
Het lijkt er op dat de politiek de taal van
de straat overneemt. Het kan soms helder,
duidelijk en begrijpelijk zijn.   Maar het
gaat daarbij bovenal op de manier waar
op er met elkaar gesproken wordt. Dit
geldt overigens ook in het dagelijks leven.
We hebben vrijheid van meningsuiting,
maar dat wil niet zeggen dat alles zou
moeten kunnen. Het CDA is een partij waar
respect en fatsoen, ook in de
communicatie hoog in het vaandel staan.
Onze  uitgangspunten zijn immers op
Bijbelse  en christelijke waarden
gebaseerd?
Binnenkort is er weer een CDA congres.
De commissie o.l.v. Jacobine Geel in bezig
met een gespreksronde door Nederland.
Ruth Peetoom is zich aan het inwerken en
zal samen met partijbestuur de CDA koers
uitzetten.  Het CDA is een partij die
verantwoordelijkheid hoog in het vaandel
heeft, maar belangrijk is dat het CDA profiel
voor de komende periode helder wordt.
In november 2011 hebben wij als CDA
afdeling BorgerOdoorn onze leden
vergadering. De lokale politiek staat op
de agenda. Ook willen we met elkaar
kijken wat er gerealiseerd is van ons
verkiezingsprogramma 20102014.  Doet
u mee? Kom dan naar de leden
vergadering. Dat  is toch normaal?
Stemmen en lid zijn van een politieke
partij is  inherent  aan onze samenleving.
Het is normaal, maar ook bijzonder.

Jan Top, Voorzitter CDA BorgerOdoorn.
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Van de            bestuurstafel

Nu ik dit ga schrijven ben ik
eigenlijk nog steeds een beetje
in vakantie sfeer. Het  is
prachtig weer buiten en we
zijn ook nog maar net terug
uit Italië. Geen wonder dat die
sfeer er nog in zit.
Maar het  seizoen  is natuurlijk
weer begonnen. We hebben al
weer een bestuursvergadering
gehad, CDA Drenthe roert zich
en we weten ondertussen ook
wat de VVDCDA regering gaat
doen aan de slechte
economische  vooruitzichten
in Nederland maar vooral ook
in Europa.
Het bestuur heeft voor de
vakantie afgesloten met
functioneringsgesprekken met
de fractieleden en
fractieassistenten. Hoewel er
nog steeds 2 moeten
plaatsvinden kunnen we
zeggen dat dit weer geregeld
is.
Het bestuur werd vooral door
provinciale  ijver van het CDA
er een beetje naar toe
gedreven om na de vakantie te
beginnen met een
ledenwerfactie. Gelukkig zijn
CDA Drenthe en CDA landelijk
samen zo wijs geweest om dit
voorlopig niet te doen en om
eerst maar eens de uitkomsten
van de  commissie  Jacobine
Geel en de strategiecommissie
onder  leiding van

 Aart Jan de Geus, in opdracht van het
Partijbestuur CDA, af te wachten. Van de
bezinningscommissie  Jacobine  Geel
wordt verwacht dat er een nieuwe wind
kan ontstaan in het CDA die de
gemoederen weer in de goede richting
zal laten waaien. Van de commissie Aart
Jan de Geus wordt de strategie verwacht
die we de komende jaren moeten volgen
om er weer bovenop te komen. Immers
het CDA was wel een beetje “van de leg”
geraakt en is dat eigenlijk nog steeds
een beetje na de laatste verkiezings
nederlaag.
We wachten dus de uitkomsten van het
werk van deze commissie af en rekenen
er op dat we daarna ( eind november,
begin volgend  jaar  ) vol  inspiratie weer
wat aan ledenwerving kunnen gaan
doen. Nog mooier zou het zijn als de
leden ons dan zouden toestromen maar
dat moeten we maar scharen onder
wishful  thinking.

Het bestuur was en is nog steeds op
zoek naar nieuwe bestuursleden. Maar
gelukkig hebben we iemand gevonden
die onze gelederen graag wil komen
versterken. Riëtte WollerichVeldman,
die met man en kinderen dit voorjaar
terug zijn gekeerd uit Dubai, wil ons
graag komen versterken. In de
eerstvolgende ledenvergadering hopen
we haar te kunnen introduceren. Met
Riëtte Wollerich hebben we iemand
binnengekregen met veel kennis over de
land en tuinbouw omdat zij enkele
jaren land en tuinbouw woordvoerders
van de 2de Kamer heeft ondersteund. Ze

is zelfs directe medewerker van Maxime
Verhagen geweest.
Het bestuur is dan ook heel blij dat zij
het bestuur wil komen versterken.
De voorzitter Jan Top blijft ook wat
“dreigen” dat hij er mee wil stoppen en
dat baart ons natuurlijk wel wat zorgen.
Maar ja, hij heeft het tijdig
aangekondigd en na 12 jaar is het ook
beter om weer eens met een nieuwe
voorzitter te maken te krijgen. Toch
rekenen we er op dat hij ons niet in de
steek laat.
Het bestuur hoopt dat we tijdig een
nieuwe voorzitter kunnen vinden en we
schromen dan ook niet te vragen of er
misschien leden zijn die wel voor een
periode voorzitter zouden willen zijn.
Schroom dus absoluut niet, als u de
capaciteiten heeft voorzitter te zijn,
om u bij Jan Top of bij mij te melden.
Ook als u eerst informatie wil hebben
over wat van een voorzitter verwacht
wordt kunt u altijd bij Jan Top en mij
informeren.
Het CDA is ook lokaal een goed bestuur
waard want onze partij heeft, naast de
christelijke politiek, haar  leden  jong en
oud veel te bieden om zich ook
persoonlijk te ontwikkelen. Dat is niet
iets wat we van de daken schreeuwen
maar het zou wellicht wel goed zijn dat
meer mensen zich dat wat meer zouden
realiseren.

Bert van Maanen, secretaris.
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Je kunt de krant niet openslaan of je
leest wel iets over windmolens. Heel
veel meningen en inzichten van zowel
voor als van tegenstanders.
In deze bijdrage aan het CDA
contactblad wil  ik daar een en ander
over toelichten en hoe de fractie daar
tegenaan kijkt.
Dat we op zoek moeten naar
alternatieve energiebronnen is
duidelijk. Te denken valt aan zon en
windenergie en ook aan
biogasvergisting.  In  ons
verkiezingsprogramma staat:  ” Het
CDA ondersteunt onderzoek naar en
toepassing van mogelijkheden van
alternatieve energie”. We doen dus
nog geen uitspraken over de verdere
uitwerking daarvan. De discussie  over
die alternatieve energie speelt nu wel
heel erg.
Wat is de stand van zaken?
Het Rijk heeft aangegeven dat zij het

definitieve gebiedvisie komt te staan  is
op dit moment nog niet bekend.
De plannen die in procedure zijn gezet
wijzen in de richting van een
energieopbrengst van    minimaal 450
megawatt. Daarvoor zullen ongeveer 70
molens van 180 meter hoog met wieken
met een spanwijdte van zeker 80 meter
nodig zijn. Een alternatief is kleinere
molens maar dan meer dan 200 stuks.
(dit zijn geen exacte cijfers)
Alvorens met de uitwerking van de
plannen te kunnen beginnen moet eerst
een milieu effect rapportage (MER)
worden opgesteld. Dat wil zeggen dat
eerst onderzocht moet worden welk effect
de plannen op het milieu in het
betreffende gebied zal gaan hebben. Daar
is een werkgroep van deskundigen nu mee
bezig. Zij bekijken ook de
bezwaarschriften die zijn ingediend. Let
wel; het gaat nu alleen over de effecten
die de plannen hebben voor het milieu en
nog niet over de noodzakelijke
wijzigingen van bestemmingsplannen.
Dat komt later nog als alles door zou
gaan.
Wat vindt/doet de CDA fractie nu?
Kort gezegd; Op dit moment nog niets.
Waarom?
1. We weten nog niet wat er in de te
ontwikkelen gebiedsvisie komt te staan.
2. We weten de uitslag van het MER
onderzoek nog niet.
En 3. We kennen de concrete plannen van
het Rijk nog niet. Waar wordt het
windmolenpark definitief gepland, wat
wordt de omvang en uitvoering daarvan
(grote of kleine molens) en wat zijn de
bijkomende gevolgen van de plannen.
Allemaal vragen waar eerst helderheid en
duidelijkheid over moet ontstaan.

Natuurlijk ontgaat de fractie de
discussie  die  gaande  is  niet.
Integendeel; we volgen die en willen
geïnformeerd worden over alle
gevolgen die deze ontwikkelingen met
zich meebrengen. De gevolgen voor het
milieu,  de  geluidsoverlast  die  zal
ontstaan, de aantasting van het open
landschap enz. enz.
Bovenal denken we aan de gevolgen
die de plannen hebben voor de
bewoners in het betrokken gebied.
Wat betekent het voor de
leefbaarheid, de aantasting van het
woongenot, de mogelijke leegloop en
de mogelijke waardevermindering van
de woningen. Maar we moeten ook
kijken naar de wenselijkheid van de
alternatieve energiewinning, de
belangen van initiatiefnemers en de
mogelijke (economische) gevolgen
voor de boeren die er mee te maken
krijgen.
Kortom; Op dit moment is het
verstandiger om nog geen uitspraken
te doen over het standpunt dat we op
termijn zullen gaan innemen. Wel
volgen we alle ontwikkelingen
nauwgezet en iedereen kan zijn of
haar zorgen, bezwaren of belangen bij
ons  kwijt. Wij zullen daar heel  serieus
naar luisteren en mee
laten wegen in de
beslissing die we een
keer zullen moeten
nemen.

Christ Meulendijks

veengebied van Drenthe een geschikt
gebied vinden voor het realiseren van een
windmolenpark. Dit wil zeggen dat de
gemeente daarmee buiten spel wordt
gezet wat betreft de aanpak en verdere
uitwerking van die plannen. De gemeente
BorgerOdoorn heeft wel nadrukkelijk
aangegeven dat de burgers uit het
betrokken gebied gehoord dienen te
worden bij  de discussie en aanpak van
die plannen. Veel meer kan de gemeente
op dit moment niet doen. Wel hebben de
gemeentebesturen van BorgerOdoorn en
Aa en Hunze samen met de Provincie de
handen ineen geslagen om samen een
gebiedsvisie voor het veengebied op te
stellen. Daarin zal worden aangegeven
wat er op termijn met het betrokken
gebied wel of niet zou kunnen gebeuren.
De gemeente BorgerOdoorn is op
voorhand geen voorstander van een
grootschalig windmolenpark  in het
veengebied. Wat er precies in de
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Voorzitter, college,
leden van de raad en geïnteresseerden
op de tribune en  luisteraars

Sociaal en ondernemend is de titel
welke volgens het CDA de inhoud
weergeeft van deze algemene
beschouwingen .

In de voorbereiding naar deze algemene
beschouwingen heeft de CDAfractie de
tekst van vorig jaar nog eens
doorgenomen en tot ons genoegen
kunnen we aangeven dat in het
afgelopen  jaar, welke  als  beleidsarm
werd omschreven, toch veel zaken zijn
gerealiseerd.
  het verzelfstandigen van het primair
onderwijs
  de ontwikkeling, ingebruikname van
MFA’s
  ontwikkeling Klant Kontact Centrum
  besluitvorming Kern en Kader
Ook past het in dit kader een
compliment te maken op welke wijze de
technische vragen t.a.v. de
voorjaarsnota  zijn  behandeld,  de
georganiseerde speeddate was zeer
effectief en geeft ook de mogelijkheid
om door te vragen. Het CDA heeft dit als
zeer positief ervaren.

De  voorjaarsnota  2011  staat  vooral  in
het teken van de ombuigingsopdracht
van 1.000.000 Euro voor het jaar 2012,
en het is het College gelukt om dit
zonder zware ingrepen te doen in het
huidige voorzieningen nivo.

De CDAfractie is tevreden over de
manier waarop Kern en Kader zijn
invulling heeft gekregen. Wij zijn  altijd
al voorstander geweest van
burgerparticipatie.  De  verschillende
dorpsverenigingen danwel
stichtingsbesturen hebben de
handschoen goed opgepakt om in
samenspraak met de gemeente tot een
goede oplossing te komen en
belangrijke  dorpshuisfuncties  te
behouden. Het CDA vindt het essentieel
t.a.v. de leefbaarheid, dat dorpen een
ontmoetingsplek behouden.
Het vinden van partners, zoals
woningcorporaties  danwel
zorginstellingen, om plannen te
verwezelijken vinden wij een goede
insteek.
Odoorn is hier een mooi voorbeeld van.
Een volwaardige bibliotheek kan
ondanks eerdere afspraken blijven
bestaan terwijl ook een Steunstee tot
ontwikkeling kan komen.
In NieuwBuinen heeft de nieuwe MFA
een positieve invloed op zijn omgeving.
Het heeft veel functies en het straalt
nieuw elan uit.
Toch baart de  sociale problematiek  in
delen van dit dorp ons zorgen. Het
project, Achter de Voordeur, geeft veel
inzicht in hoe groot de problemen zijn.
Hoge werkloosheid,  schuldsaneringen,
leegstand van woningen, veel
wisselingen in huurwoningen, geeft aan
dat we er nog niet zijn. Het CDA is
benieuwd of ook het College van mening
is dat er nog vervolg stappen nodig zijn
c.q. ondernomen moeten worden om de
sociale problematiek aan te pakken.
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Voorzitter,
Een ander aspect wat de CDAfractie bezig
houdt is de WMO. Ook in onze gemeente
hebben we te maken met een toenemende
vergrijzing met als gevolg een
toenemende zorgvraag.
Zijn de budgetten voor 2012 voldoende en
heeft de herijking van de WMO het
gewenste effect. Dit heeft ook betrekking
op de AWBZ waarbij overheveling
plaatsvindt naar de WMO. Is het de
gemeente duidelijk wat haar staat te
wachten?
In dit kader willen we graag ook
verduidelijking op de besparing/
bezuiniging die van Andes wordt
gevraagd, en in hoeverre heeft deze
bezuiniging effect op de activiteiten van
Andes.

Voor de CDAfractie is tevens van belang
hoe wij staan ten opzichte van het
bestuursprogramma.
Een van de speerpunten is deregulering,
er is zelfs een coördinerend
portefeuillehouder. De vraag is, hoe staat
het daarmee?  Merkt het bedrijfsleven er
al wat van?  Dit ook in relatie met het
bedrijvenloket.

Ook zijn we vorig jaar in een
samenwerkingsverband gestapt met
Emmen en Coevorden. Werkzoekenden
kunnen nu terecht bij het werkplein Zuid
Oost Drenthe. Houden we als gemeente
voldoende grip op deze situatie en werpt
het zijn vruchten al af?

conservatief opgestelde begroting is het
makkelijker een meevaller in te boeken
dan een forse tegenvaller.
Desalniettemin stelt het CDA wel voor
om de in  te boeken besparingen te
volgen maar dat in 2013 zware ingrepen
achterwege kunnen blijven.

Ten aanzien van de mutaties hebben wij
de volgende opmerkingen.
Het betreft het kunstwerk Booth. Na wat
gegoogle over dit kunstwerk om enige
duidelijkheid te krijgen, vraagt de CDA
fractie zich af of dit past in deze
tijdsgeest. Het gaat hier dan ook nog
maar alleen om voorbereidingskosten,
wat gaat het de gemeente nog meer
kosten.

Ten aanzien van hoofdstuk 4 van de
Voorjaarsnota, als het gaat om de
denkrichtingen heeft het CDA de
volgende opmerkingen:
We kunnen ons vinden in de analyse die
er gemaakt is omtrent de clustering van
voorzieningen, daarentegen hebben we
zojuist aangegeven dat leefbaarheid
van de dorpen voor het CDA een
belangrijk  item  is.

Bij het kader: integrale aanpak
openbare ruimte, is de voorgestelde
aanpak minder voor de hand liggend.
Het CDA vindt dat je niet minder moet
presteren, maar wel efficienter.
Minder vaak zwerfvuil verwijderen past
niet in een gemeente die ook het

CittaSlow keurmerk draagt. Wel kan de
CDA zich vinden in het uitbesteden van
z.g.n. snippergroen en dat, in goed
overleg met de burgers, op eigen wijze
ingericht en onderhouden kan worden.

Bij de herziening van het
subsidiebeleid, vindt het CDA de
tussenoplossing de meest voor de hand
liggende, alvorens inzicht te hebben
gekregen om hoeveel verenigingen het
gaat die in dit voorstel geen subsidie
meer krijgen en de levensvatbaarheid
daarvan.

Voorzitter,
Het CDA heeft Sociaal en ondernemend,
als de titel van de algemene
beschouwingen.

*Sociaal door aandacht te besteden aan
de veranderende zorgvraag als gevolg
van de vergrijzing, de sociale
problematiek onder ogen zien en er
naar handelen.

*Ondernemend door economische
ontwikkelingen te stimuleren, partners
te vinden om plannen te verwezelijken.

 Ik dank u voor uw aandacht!!!!

Roelof Tuin, fractie voorzitter

Een totaal ander fenomeen in de
gemeente BorgerOdoorn wat de CDA
fractie bezighoudt  is  Lofar.
We worden, als we nu door de gemeente
rijden, geattendeerd om een kijkje te
nemen c.q. deel te nemen aan Lofar
culinair Exloo, een activiteit  van de
Lofartafel, en het zet in ieder geval Lofar
weer op de kaart.
Tijdens een bijeenkomst van LTO en
OVBO is ons destemeer duidelijk
geworden dat de mogelijkheden, die
Lofar de burger/inwoner/ondernemers
in BorgerOdoorn biedt, niet worden
benut. Er ligt een schat van
glasvezelkabels  in de grond die  snelle
internetverbindingen tot stand kunnen
brengen maar de aansluiting  is nog niet
gerealiseerd. We willen het college
opdragen deze kans te pakken. Gebruik
uw netwerk om bedrijven enthousiast te
maken en om burgers/bedrijven
aangesloten te krijgen op het
glasvezelnet. Daarnaast zou het ook
aantrekkingskracht moeten hebben op
toeristen om meer kennis van Lofar op
te doen.

Dan, voorzitter, nog enkele vragen/
opmerkingen over de Voorjaarsnota.

De bezuinigingsdruk  is enigszins van de
ketel door een meevaller in de uitkering
van het gemeentefonds. Deze meevaller
kun je kwalificeren onder de noemer
van, de huidige regering doet het zo
slecht nog niet danwel  bij een
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Inspirerend en uniek!

Dat was het bezoek dat de

raadsfracties van BorgerOdoorn,

Emmen en Coevorden op 21 september

jongstleden brachten aan de Tweede

Kamer en het CDApartijbureau. Nu zult

u zeggen: dat was toch de dag na

Prinsjesdag? Inderdaad, dát maakte de

dag uniek.

Goed voorbereid, de Troontrede nog
vers in het hoofd, werd de busreis
vanuit Emmen via opstapplaats
Wachtum aangevangen. Na een prettige
reis met een stop in Hoogeveen
(rijtijdenwet, nieuwe chauffeur), koffie,
krant (laatste nieuws in en uit de
regio!) en veel netwerken stonden we
om 10.45 uur voor de ingang van het
Binnenhof.
De  veiligheidsinstructies  noopten ons
om alle metaal ‘af te doen’. De bagage
moest door de scan en wijzelf door het
poortje. Voorzien van twee stickers
(‘bezoeker’ en ‘toeschouwer tribune’)
konden we een half uur meemaken van
het debat. Dhr. Cohen was aan het
woord en werd nota bene tijdens ons
bezoek (toevallig?) geïnterrumpeerd
door ‘onze’ fractievoorzitter dhr. Van
Haersma Buma. Het betrof daarbij het

onderwerp PGB, een bezuiniging die ook
onze gemoederen behoorlijk bezig houdt.
Voor velen van onze groep had de tribunezit
best wat langer mogen duren, maar helaas,
de volgende groep stond alweer te wachten.
Vervolgens werden wij begeleid naar de
fractiekamer van het CDA, dat gelegen is in
het oude Justitiegebouw. Het betrof een
mooie kleine knusse zaal, groot genoeg
voor de huidige fractie, en mooier dan de
vorige volgens Tweede Kamerlid Margreet
Smilde (elk nadeel heb zijn voordeel) die
inmiddels was aangeschoven. Zij vertelde
ons iets over het leven en werken als
Tweede Kamerlid. En naar aanleiding van
enkele vragen werd vervolgens goed
gediscussieerd over onderwerpen als PGB,
leefbaarheid platteland en andere
bezuinigingen. Tijdens de lunch schoof ook
Ger Koopmans (eveneens Tweede Kamerlid
en afkomstig uit NoordLimburg) aan.
Vanwege zijn portefeuille verschoof de
discussie naar het onderwerp ‘energie’.
Daarbij kwamen natuurlijk ook de
windmolens (plannen voor het park in de
Drentse Monden) voorbij. Beide kamerleden
vertelden verder uitgebreid over de
ervaringen vanuit de fractie met de
samenwerking met andere partijden, met
name die met de PVV (‘in het eerste jaar als
partner betrouwbaarder  gebleken dan de
PvdA’). Beide gaven aan een bijzonder goed
en steeds beter gevoel te hebben bij het
functioneren van de fractie, de
fractievoorzitter, etc. Na een periode van
wonden likken en herpakken bloeide er nu
iets moois op. Voor ons als betrokken
partijgenoten natuurlijk goed om te horen.

We riepen elkaar op om de schouders,
zowel in Den Haag als lokaal, eronder te
zetten, want alleen dán stralen we het
uit, zullen we de weg omhoog weer
inslaan en bezorgen we de partij weer de
plek en positie zoals die behoort te zijn!
We stonden nog net niet op de tafels te
springen  van enthousiasme.
Het bezoek werd vervolgd met een
rondleiding door de gebouwen, waarbij
de oude Tweede Kamerzaal en enkele
ontvangstruimtes werden aangedaan.
De rondleiding werd keurig verzorgd
door  vrijwilligster  en
fractieondersteuner Ina de Jong van de
afdeling Barendrecht. En ook Susette
Reeuwijk, stagiare MBO, die het hele
bezoek had georganiseerd en voorbereid,
liep natuurlijk met ons mee, evenals
fractiemedewerkster Mia Duivestein. Na
de rondleiding volgde een pittige
wandeling dwars door Den Haag naar het
partijbureaugebouw aan de Buitenom
18. We werden daar ontvangen en
vervolgens ook rondgeleid door bureau
icoon Kees Zwaneburg. Ook hier betrof
het een deels monumentaal pand met een
bijzondere geschiedenis en zeker de
moeite van een bezoek waard. Ellen
Nauta, directrice van het partijbureau,
heeft ons verteld wat er in en vanuit het
bureau voor de partij wordt ondernomen
en georganiseerd. Grofweg zijn de
volgende afdelingen daar gehuisvest:
Communicatie, HRM/Steenkampinstituut
en Politiek Bestuur, het betreft totaal
ongeveer 35 personen (na de laatste
verkiezingen dus gehalveerd). Het is een

actieve club mensen, die naast formele
(vooral  tijdelijke) dienstverbanden ook
vrijwillig veel werk verzet voor onze partij.
Natuurlijk was er ruimte voor vragen en
discussie. En daarin werden ook de
praktische onderwerpen, zoals
ledenmutaties en haperende websites niet
overgeslagen. Helaas was voorzitster Ruth
Peetoom niet aanwezig, maar we hebben
op haar bureau een briefje achtergelaten
dat wij er waren. Aan het einde van dit
bezoek werden eerdergenoemde
begeleiders en begeleidsters door Henk
Jumelet, wethouder in Emmen, bedankt
voor hun bijdrage aan deze dag en
getrakteerd op een toepasselijk ‘Emmertje
Geluk’.

Inmiddels was het 17.00 uur geworden en
werd de terugreis aanvaard. Met een
tussenstop in Achterveld (‘De Klaveet’,
bekend van de ‘Avro’s discoshows’) waar
de inwendige mens werd gesterkt, waren
we om 22.15 uur weer in Wachtum. Op de
terugreis werd Peter Oosterwijk
(fractiemedewerker in Emmen) nog even
hartelijk bedankt. Want iedereen was van
mening dat dit bezoek aan Den Haag op
deze dag toch wel erg uniek was. Maar het
was daarnaast ook zeker  inspirerend.
Want zowel in de fractie als op het
partijbureau werken enthousiaste
partijgenoten volop aan een stevig
fundament voor een groeiende en
bloeiende partij. Maar dat kunnen zij
zeker niet alleen. Daarbij hebben zij u en
ons nodig. Laten we er met elkaar dan ook
de schouders onder zetten!

Gertjan Zuur
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